
_____________________________   

EM 2012/43 

J.nr. 01.25.01/12EM-00043  Side 1/1 

 

Kattusseqatigiit Partiiat 
 

17. august 2012                                                                                                         EM 2012/43 

 

 

I henhold til § 36 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende forslag til fore-

spørgselsdebat: 

 

Forslag til forespørgselsdebat om øget udnyttelse af Grønlands vand til produktion til 

gavn for samfundet.  
(Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer Kattusseqatigiit Partiiat). 

 

Begrundelse: 

Indledningsvis skal vi fra Kattusseqatigiit Partiiat sige, at vand er det mest væsentlige forud-

sætning for omverdens levende ressourcer.   

 

Uden vand, ville der intet være. Rent ud sagt, har Grønland den største kilde til rindende rent 

vand.  

 

Vi mener i Kattusseqatigiit Partiiat, at en større produktion, der således er til mere gavn for 

samfundet og befolkningen, bør bestræbes, når naturen i forvejen byder på ren rindende vand.  

 

Vi tvivler ikke på fra Kattusseqatigiit Partiiat at bedre udnyttelse af vandet ved produktion 

kan skabe beskæftigelsesmuligheder samt bidrage til forbedring af samfundets økonomi.  

 

Bedre udnyttelse af naturens ressourcer ryger på dagsorden gang på gang, men hvordan skal 

realiseringen der af søges?  

 

Det er velkendt at det globale befolkningstal stadig er stigende, hvor vand er en mangelvare i 

nogle steder af verden og kommer ligeledes til at være hårdt tiltrængt i fremtiden. Vi mener 

derfor i Kattusseqatigiit Partiiat at vi, samtidig med at vi bidrager med til omverdenen, kan 

gavne samfundsøkonomien samt arbejdsmarkedet. 

 

Vi er klar over, at handlingen kan kræve beredskab på adskillige punkter, såsom vandrens-

ning, opbevaringstanke til vand, transportering af vand m.m.  

 

Kan det mon forestilles, at billigere transportering af vand kan opnås ved at lave en særskilt 

aftale med Royal Artic Line’s skibe, der også er ejet af det offentlige, når nu skibene vender 

tilbage til Danmark, halvtomme?   

 

Eller hvorledes kan man nedskære driftsomkostningerne for større produktion, der er til gavn 

for samfundsøkonomien og arbejdsmarkedet? Til gavn for producenterne og kommende pro-

ducenter samt landet?  

 

Vi mener i Kattusseqatigiit Partiiat at man snarest bør realisere et større produktion af vand, 

idet denne ikke vil være sundhedsskadeligt for befolkningen, ej  heller forurene miljø og na-

tur.  Vi håber på god debat.  


